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Algemeen

EEE ore t namens VNO-NCW én MKB Nederland, met een grote achterban van

werkgevers in diverse sectoren. Hij heeft een duidelijk beeld van de huidige stand van zaken. Hij is

akkoord dat VNO wordt genoemd als gesprekspartner. Secretariaat stuurt tekstpassages waarin aan

het gesprek wordt gerefereerd toe.

Twee jaar coronabeleid hebben hem vooral geleerd dat ondernemers geraakt worden door

(voortdurend) op- en afschalen. Hiernaar is geen onderzoek gedaan; maar dit is gebleken uit de

voortdurende gesprekken die hij met sectoren heeft gevoerd. Ondernemers hebben vooral last

gehad van onduidelijkheid en onzekerheid. Soms was de logica echt zoek bij de zoveelste versie van

de routekaarten. Jojobeleid moet worden voorkomen (laatste lockdown was echt funest) en

consistentie nagestreefd.

Verder geeft hij aan dat sectoren nog niet allemaal zijn hersteld. Zo zijn theaters en bioscopen nog

niet vol. Een ander deel van de achterban moet nog schulden aflossen. Deze economische effecten

ijlen nog na; er is bij het ministerie van EZK een aanjager aangesteld voor bedrijven met

problematische schulden.

Bij sectoren is nog steeds een zekere paraatheid. Sectorplannen zijn
— als het goed is - inmiddels

gedeeld met werkgevers en werknemers. | EEEIEou graag de paraatheid bij het bedrijfsleven

levend willen houden. Voorstel is daarvoor een bijeenkomst te houden dit voorjaar met het MIT

gezamenlijk.

Naleving basisadviezen

Volgens [EEE vorden de huidige basisadviezen in de sectoren redelijk tot goed nageleefd.

Als de pandemie nog niet weg is, is het begrijpelijk dat de basisadviezen (blijven) gelden.

Als de pandemie echt weg is, leidt dit waarschijnlijk tot grote opluchting bij het bedrijfsleven.

Ziekteverzuim

Er zijn bij de brancheorganisaties geen cijfers over ziekteverzuim, niet in het algemeen en ook niet

het ziekteverzuim door toedoen van Long Covid.

Het grote probleem voor werkgevers is (naast de hoge energieprijzen) de krapte op de arbeidsmarkt

en daar bovenop het hoge ziekteverzuim. Het huidige ziekteverzuim nu is volgens hem vooral het

gevolg van een stevige griep. Dit levert een spanning op de bezetting.

Effecten

5.1.2e verwacht een licht positieve impact van afschaling van de basisadviezen, omdat er

mogelijk iets soepeler kan worden omgegaan met de inzethaarheid van werknemers.

COVID-19 is geen griep

5.12e
eeft geen signalen dat Long Covid een probleem is in (specifieke) sectoren. Hij ziet het

debat nu vooral over de zorgsector gaan. In andere sectoren gaat het waarschijnlijk om individuele

gevallen. Hij geeft desgevraagd aan dat er over Long Covid en de gevolgen voor het bedrijfsleven nog

weinig bekend is.

Sociale norm
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De basisadviezen zijn nu de norm, maar er zijn wel discussies over navolging/interpretatie van de

basisadviezen op de werkvloer. Het zijn ook adviezen en geen (wettelijke) maatregelen.

Er zijn naast de zorgsector geen andere sectoren die behoefte zouden hebben aan protocollen (om

onder condities te mogen doorwerken bij een positieve test zonder verdere klachten). Ook een

multitest is niet aan de orde.

Kwetshare groepen

Er zijn in verband met afschaling basisadviezen geen specifieke kwetsbare sectoren. In het algemeen

staan bij opschaling van maatregelen de evenementensector (inclusief beurzen/congressen), de

cultuursector en het toerisme het eerst onder druk.

Flankerend beleid

Voor afschaling van basisadviezen (het gaat om afschaling en het gaat om adviezen) is voor het

bedrijfsleven geen flankerend beleid nodig, wel heel duidelijke communicatie.

Communicatie

Eris in de communicatie vooral duidelijkheid nodig over wat het risico nog is. Als de basisadviezen

blijven, dan is moet duidelijk zijn hoe belangrijk die nog zijn. Zowel werkgevers als werknemers

stellen prijs op deze duidelijkheid.
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